
PROTOKÓŁ  NR XV/2019 

z sesji Rady Miasta z dnia 27 listopada 2019 r. 

Porzqdek sesji:  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. „Czas dla samorządu." 

3. Informacja o stanie realizacji zadań  inwestycyjnych na terenie miasta Świdwin w 2019 

roku. 

4. Podjęcie uchwał: 

• uchwała Nr XV/74/19 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu i zgody na przebudowę  jednotorowego odgałęzienia linii elektroenergetycznej 

110 kV Białogard - Łobez do stacji GPZ Świdwin na linię  dwutorową  na nieruchomości 

stanowiącej własność  Gminy Miejskiej Świdwin 

• uchwała Nr XV/75/19 w sprawie darowizny nieruchomości na rzecz Powiatu 

Świdwińskiego 

• uchwała Nr XV/76/19 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  bezprzetargową  działki 

gruntu nr 213/6, położonej w Świdwinie, w obrębie 012, na poprawę  warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej 

• uchwała Nr XV/77/19 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  bezprzetargową  działki 

gruntu nr 213/5, położonej w Świdwinie, w obrębie 012, na poprawę  warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej 

• uchwała Nr XV/78/19 w sprawie nadania nazwy ulicy 

• uchwała Nr XV/79/19 w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca 

• uchwała Nr XV/80/19 w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta 

Świdwin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 

3. ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok 

• uchwała Nr XV/81/19 w sprawie zmian budżetu miasta na 2019 rok 

• uchwała Nr XV/82/19 zmieniająca uchwałę  w sprawie uznania za pomniki przyrody 

• uchwała Nr XV/83/19 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 

pielęgnacyjnych pomnika przyrody 

5. Wolne wnioski i zapytania. 

6. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie sesji. 
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Ad.! 

Obrady Rady Miasta rozpoczęły się  o godz. 11:00 w Sali nr 55 Urzędu Miasta w Świdwinie. 
Przewodniczącym obrad był  K. Olszewski Wiceprzewodniczący Rady Miasta. 

Przewodniczący na początku stwierdził  obecność  na sali 14 radny. Jedna radna nieobecna, 
usprawiedliwiona - Monika Stępniak. 

W dalszej kolejności Przewodniczący odczytał  porządek sesji, a następnie poinformował  
radnych o konieczności wniesienia zmian do porządku obrad, poprzez wprowadzenie dwóch 
projektów uchwał  Nr XV/84/19 oraz Nr XV/85/19. 

Wniosek uzasadniła pani M. Grad Skarbnik Miasta. 

Radni w głosowaniu jawnym, bezwzględną  większością  wyrazili zgodę  na wprowadzenie 
zmian do porządku obrad, tj. ww projektów uchwał  (wynik głosowania: za -13 głosów, 
przeciw - I głos, wstrzymał  się  - O głosów). 

Ad.2 

Pani L. Dziewiatowska Przewodnicząca Zarządu Osiedla nr 4 przedstawiła następujące 
sprawy: 

- brak oświetlenia krzyża na Placu Jana Pawła II 

- doświetlenie przejścia dla pieszych między NETTO a ZUS-em, osoby słabowidzące nie widzą  
krawężnika, 

- budynek naprzeciwko Domu Dziecka, z którego sypie się  tynk, 

- na ulicy 3 Marca jest niewystarczająca ilość  koszy na śmieci. 

Ad.3 

Pan P. Feliński Burmistrz Miasta przedstawił  informację  na temat stanu realizacji zadań  
inwestycyjnych na terenie miasta Świdwin w 2019 roku w formie pokazu slajdów, które 
stanowią  załącznik nr 1 do protokołu. 

Radny W. Grzesiak zapytał  Burmistrza o sprawy mieszkaniowe, współpracę  z zarządcami. 
Czy były robione mieszkania dla mieszkańców? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że radni byli na spotkaniu z panią  na którym przedstawiano 
propozycje realizacji budowę  mieszkań  w partnerstwie publiczno-prywatnym. Wstrzymaliśmy 
się  od tego ze względu na stan zadłużenia miasta. Jest około 12 milionów zadłużenia. W tym 
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roku spłacimy dwa miliony. Nie jesteśmy w stanie realizować  takich inwestycji dużych. 
Obecnie jest 17 lokali mieszkalnych, w wielu przypadkach zostały przeprowadzone eksmisje. 
Rozmawiałem osobiście, proponowałem różne formy spłat zadłużenia od rozłożenia na raty, 
podpisania ugody, odpracowania rzeczowego na rzecz miasta. Część  osób nie wyraziła zgody, 
więc eksmisje były konieczne. 

Na lokale mieszkaniowe oczekuje w tej chwili 29 osób, które są  na liście. 

Radna M. Makowska zapytała o klub seniora - czy zostały poczynione kroki żeby dostosować  
go dla osób mających problem z poruszaniem się? Jaki jest pomysł  na dostosowanie tego klubu? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że ten projekt przebudowy nie zakładał  tego, ale w przyszłym 
roku będziemy starali się  o dofinansowanie z PEFRON-u. Zobaczymy jakie będą  pieniądze, 
jakie będą  warunki otrzymania tych pieniędzy. 

Ad.4 

• uchwała Nr XV/74/19 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu i zgody na przebudowę  jednotorowego odgałęzienia linii elektroenergetycznej 
110 kV Białogard - Łobez do stacji GPZ Świdwin na linię  dwutorową  na nieruchomości 
stanowiącej własność  Gminy Miejskiej Świdwin 

Wynik głosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XV/75/19 w sprawie darowizny nieruchomości na rzecz Powiatu 
Świdwińskiego 

Wynik głosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XV/76/19 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  bezprzetargową  działki 
gruntu nr 213/6, położonej w Świdwinie, w obrębie 012, na poprawę  warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej 

Wynik głosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XV/77/19 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  bezprzetargową  działki 
gruntu nr 213/5, położonej w Świdwinie, w obrębie 012, na poprawę  warunków 
zagospodarowania nieruchomości przyległej 

Wynik głosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XV/78/19 w sprawie nadania nazwy ulicy 

Wynik głosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie 

3 



• uchwała Nr XV/79/19 w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańca 

Radny W. Grzesiak zapytał  Burmistrza, czy w innych punktach, gdzie taka sama sytuacja 
następuje będą  dalsze inwestycje robione. Chodzi o obywatela, ulica Gnieźnieńska, Poznańska 
i Katowicka, gdzie jest taka sama sytuacja. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że jest to wniosek radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał  radnego Grzesiaka kogo pytał? 

Radny W. Grzesiak zapytał  czy pan Burmistrz na to nie może odpowiedzieć? 

Pan Burmistrz powtórzył, że jest to propozycja radnych. 

Radni przystąpili do głosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie. 

• uchwała Nr XV/80/19 w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta 
Świdwin z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2020 rok 

Radna M. Makowska zapytała: na programie pojawia się  jasna kwota. Czy jest to wymóg 
formalny, że ta kwota ma być  wpisana czy może być  zapis, że zgodnie z zaplanowanym 
budżetem na rok? 

Pan B. Wachowiak kierownik Wydz. Oświaty odpowiedział, że są  różne praktyki, a większość  
gmin idzie w kierunku konkretnej kwoty, która daje gwarancję  i bezpieczeństwo realizacji tego 
programu. Natomiast wpisanie zapisu: w ramach posiadanych środków, obawiam się, że byłoby 
przyczyną  dla której nadzór organu przy wojewodzie mógłby zakwestionować  ważność  takiej 
uchwały. 

Radna M. Makowska skomentowała, że zjednej strony brakuje pieniędzy na inwestycje, choć  
z drugiej  strony, 300 tys. to wcale nie jest tak dużo na pracę  organizacji w naszym terenie. 
Z jeszcze innej strony na komisji oświaty pojawiła się  sytuacja, która pokazała, że w dużej 
mierze w 100% utrzymujemy organizacje pozarządowe. To niektórych radnych dość  mocno 
niepokoi. 

Radna poprosiła, żeby w kolejnym roku zastanowić  się  nad formą  zapisu w programie, czy 
pozostawić  do dyspozycji budżetu i uwzględniać  też  tą  otwartą  formę  przystępowania do 
konkursów. 
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Pan B. Wachowiak wyjaśnił: zapis dotyczący wysokości kwoty jest wymagany na poziomie 
przygotowania tego projektu uchwały. Chodzi o bezpieczeństwo funkcjonowania organizacji 
pozarządowych. 

Jednym z założeń  do planowania budżetu takiej właśnie kwoty wysokości środków 
przeznaczonych na współpracę  organizacji pozarządowych był  zapis mówiący o tym, że będzie 
to kwota adekwatna, czyli tożsama z rokiem 2019. 

Kwestia uczestnictwa w otwartych konkursach ofert, pytanie dotyczy tych form, w których 
wspieramy organizacje pozarządowe i jakby sugestia dotyczy możliwości wniesienia wkładu 
własnego w wysokości wyższej bądź  jakiejkolwiek do realizacji zadań. Tu bywa różnie. Mniej 
więcej pół  na pół, wnosi taki wkład, część  tego wkładu nie wnosi. 

Radna M. Makowska podsumowała: my nie zabezpieczamy organizacji, tylko organizacje 
świadczą  dla miasta realizację  formy pewnych zadań, wspierają  miasto. 

Radni przystąpili do głosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie. 

• uchwała Nr XV/81/19 w sprawie zmian budżetu miasta na 2019 rok 

wynik głosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XV/82/19 zmieniająca uchwałę  w sprawie uznania za pomniki przyrody 

wynik głosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XV/83/19 w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów 
pielęgnacyjnych pomnika przyrody 

wynik głosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XV/84/19 zmieniająca uchwałę  w sprawie ustalenia zakresu i zasad 
przyznawania oraz przekazywania dotacji dla Świdwińskiego Ośrodka Kultury na 2020 
rok 

wynik głosowania: za -13 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymał  się  - I głos 

•uchwała Nr XV/85/19 zmieniająca uchwałę  w sprawie ustalenia zakresu i zasad 
przyznawania oraz przekazywania dotacji dla Samorządowego Zakładu Budżetowego 
Park Wodny „Relax" w Świdwinie na 2020 rok 

Wynik głosowania: za -13 głosów, przeciw - O głosów, wstrzymał  się  - I głos 
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Przewodniczący obrad ogłosił  10 minut przerwy (do godz. 12:15). 

Ad.5 

Radny W. Grzesiak odczytał  treść  wniosku w sprawie nadania tytułu: „Honorowy Obywatel 

miasta Świdwin" dla pani Marii Wiewiórskiej. 

Pani L. Dziewiatowska zgłosiła następujące problemy: 

- propozycja organizacji sesji po południu z wprowadzeniem do porządku sesji punktu „głos 

mieszkańców" 

- propozycja dla Młodzieżowej Rady założenia radia, nagrania audycji telewizyjnej w ŚOK-u, 

żeby ożywić  działalność  ośrodka kultury, 

- budynek w środku parku —jego otoczenie jaki sam budynek, powoduje, że park traci na tym, 

jest tam nieporządek i należy poprawić  wygląd ogrodzenia, 

- prośba o wyjaśnienie zapisu w projekcie budżetu „urządzenie dna parkowego w parku 
miejskim przy ulicy Drawskiej", o co chodzi? 

- propozycja zrobienia alei młodych świdwinian, gdy urodzi się  dziecko rodzice sadziliby 
drzewo. 

Radny J. Konat zapytał  czy poszło pismo do zarządcy budynku przy 3 Marca 38 w sprawie 
odpadającego tynku od tego budynku? 

Radny W. Grzesiak zgłosił  następujące problemy: 

- od roku na parkingu przy Bukowcu leżą  śmieci, nikt się  tym nie zainteresował, 

- kto może dokonywać  kontroli ustawienia monitoringu miasta, bo straż  miejska nie potrafi 
ustawić  monitoringu na Orliku, ajest to monitoring, który może pracować  w trybie patrolowym. 
Po rozmowie z panem komendantem na moje pytanie czy mogę  sprawdzić  jakość  tego 
monitoringu usłyszałem, że nie wolno mi. 

- punkt skupu złomu - mieszkańcy i pracownicy sądu skarżą  się, że są  tam wypalane plastiki, 
gumy, są  cieki różnych płynów, które spływają  do Regi. 

- gdzie są  wywożone zielone gałęzie, liście z urzędu miasta. Nie są  wywożone do Wardynia, 
gdzieś  poza miasto. Kiedy będą  koszone tereny na zatorzu, nad torami. 

- ŚOK - nie ma żadnej informacji co się  proponuje dla mieszkańców. Radny dodał, że był  w 
tej sprawie u dyrektora i nie otrzymał  takiej informacji. Nie ma żadnej informacji na tablicy 
ogłoszeń. 
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- pytanie do pana Komendanta - co się  stało z zakupionym monitorem do monitoringu, gdzie 

on jest? 

Radna A. Szafrańska zgłosiła, że przejście na Armii Krajowej w stronę  Chrobrego przy 

małym parku o godz. 16-17 w ogóle nie jest oświetlone. Jest to informacja z wczoraj. 

Pytanie do kierownika straży miejskiej: jak owoce rozmów z właścicielem działki na ulicy 

Nowomiejskiej? 

Ad.6 

Pan Burmistrz odpowiedział  na pytania: odnośnie braku oświetlenia na Placu Jana Pawła II 

przyjrzymy się. Obsługuje nas firma zewnętrzna i nie opłaca się  żeby przyjeżdżała do jednej 

lamp. Zbieramy kilka zgłoszeń. 

Doświetlimy też  przejście dla pieszych koło Biedronki i na ulicy Szczecińskiej. 

Odnośnie krawężnika przy Netto —jest to droga wojewódzka, temat przeanalizujemy. 

Dom przy Domu Dziecka - jest to przy drodze wojewódzkiej. Jest tam kilku właścicieli. Pan 

Burmistrz zapytał  kierownika A. Kota czy temat już  podejmowaliśmy, informowaliśmy nadzór 

budowlany? 

Pan A. Kot potwierdził, że tak. 

Pan Burmistrz kontynuował: tematowi się  przyjrzymy i na najbliższej sesji powiem coś  więcej 
w tym temacie. 

Ilość  koszy na 3 Marca- w tym roku musieliśmy sporo koszy umieścić  w parku, na zatorzu, w 
kilku miejscach. gdzie mieszkańcy sygnalizowali, że jest potrzeba żeby te kosze zamontować. 
Staraliśmy się  proporcjonalnie w kilku miejscach te kosze dostawić. Jesteśmy związani umową  
z ZUK-iem, że w ciągu roku ilość  koszy musi być  odpowiednia. 

Młodzieżowa Rada Miasta - jestem zadowolony z jej pracy, są  aktywni, może nie wszyscy i 
nie na takim poziomie jak byśmy sobie tego życzyli, ale są  to aktywni, młodzi ludzie. W tym 
tygodniu rozmawialiśmy na temat projektów, ich pomysłów na przyszły rok. 

W tym roku zorganizowali oni kilka fajnych imprez. W ramach „Dni Świdwina" piątek był  
realizowany przez MRM i była tam duża frekwencja. 

W ramach projektu „Masz głos" Fundacji Batorego chcą  zrobić  akademię  obywatelską, żeby 
nauczyć  młodych ludzi jak funkcjonuje samorząd. Pani pomysł  odnośnie radiowęzła im 
przedstawię. 

Urządzanie parku i dno parkowe - chodzi o to, żeby zagospodarować  piętro niższe w ramach 
rewitalizacji park. Mamy podpisaną  umowę  z panem Kowalczykiem, który będzie 
opracowywał  jak to dno parkowe ma wyglądać, jak je trzeba zagospodarować. 
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Budynek w parku jest miasta, Tam zakwaterowanie jest tymczasowe. Mieliśmy tam problem z 

jednym mieszkańcem, który teraz jest przygotowywany do wysiedlenia. Mi się  bardzo dobrze 
współpracuje z tymi mieszkańcami. Oni ogarnęli częściowo ten teren. 

Pan Burmistrz dodał, że w przyszłym roku postara się  w ramach środków z oszczędności o 
poprawienie stanu płotu, żeby jakoś  wyglądał. Tak samo jeśli chodzi o budynki. 

Problem budynku na 3 Marca - przyjrzymy się  tej sprawie. 

Pan A. Kot odpowiedział  na pozostałe pytania: Bukowiec, tam śmieci są  ciągle wywożone i 
ciągle podrzucane. Przyjrzymy się  tej sprawie i podejmiemy stosowne kroki żeby tam tych 
śmieci nie było. 

Odnośnie punktów skupu złomu - zostało wystosowane pismo do Wojewódzkiego Inspektora 
Ochrony Środowiska. Odpowiedź  nas nie satysfakcjonuje. Będziemy dalej zwracać  się  w tej 
materii do organów kontrolnych. 

Jeżeli chodzi o zakrzaczenia i wycinki na zatorzu, były odpowiedzi już  udzielane na ten temat. 
Gdy będą  stosowne moce przerobowe przystąpimy do takich działań. Nie jest to problem 
palący. W tej chwili skupiamy się  na bezpieczeństwie na drogach, sprzątamy liście z alejek. 
Większość  liści z terenu miasta jest wywożona do dużego parku za miejscami na ognisko. 
Mamy już  materiał  żeby postawić  tam kompostowniki i je zrobimy. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że samochód jechał  w kierunku Łobza. 

Pan kierownik odpowiedział, że nie ma takie wiedzy. Wczoraj były wycinane gałęzie na ulicy 
Katowickiej i może taki zbieg okoliczności. Gałęzie z ulicy Cmentarnej są  na ulicy Polnej. 
W chwili wolnej będą  przepuszczone przez rębak i będzie to wykorzystane jako ściółka do 
podsypania np. w dużym parku. 

Odnośnie oświetlenia na Placu Jana Pawła lite trzy lampy są  już  nienaprawialne. Jeżeli chcemy 
żeby świeciły, musimy zakupić  nowe lampy. 

Pan K. Dudek Komendant Straży Miejskiej odpowiedział  na pytania radnego W. Grzesiaka: 
kwestie Orlika próbowałem wytłumaczyć, natomiast radny nie dał  sobie wytłumaczyć. 
W ubiegłym tygodniu odbywały się  prace remontowe niektórych kamer i była utrudniona 
możliwość  poruszania tą  kamerą. To zostało naprawione i kamera została uruchomiona w cyklu 
patrolowym. 

Pan Komendant zapytał  radnego co ma na myśli: monitor dla monitoringu? O co chodzi? 

Radny W. Grzesiak odpowiedział, że tą  informację  ma od mieszkańca, że podczas montażu 
monitora na ścianie została uszkodzona matryca. To był  nowy, zakupiony monitor i pytanie 
było do mnie, żebym na sesji zapytał  pana Komendanta co się  stało z tym monitorem? Kto 
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poniósł  koszty w związku z tym? Czy była taka sytuacja, że była uszkodzona matryca, tak czy 
nie? 

Pan Komendant odpowiedział: żadnych kosztów nikt nie poniósł. Monitor taki jest jak był  
zakupiony. 

Radny W. Grzesiak zapytał: czy był  uszkodzony? 

Pan Komendant odpowiedział, że uszkodzenia nie widział. 

Kwestia ulicy Nowomiejskiej - pan się  zobowiązał, że do końca miesiąca tą  działkę  uprzątnie. 
Po niedzieli sprawdzimy czy to zrobił. 

Przewodniczący K. Olszewski zapytał  radnego W. Grzesiaka o co chodzi w temacie kontroli 
punktu skupu? Pod jakim względem? 

Radny W. Grzesiak odpowiedział, że chodzi o ochronę  środowiska, ich działania, co tam się  
dzieje w ogóle? 

Pan Burmistrz powiedział, że pan kierownik A. Kot wyjaśnił  już, że było pismo. 

Radny W. Grzesiak powiedział, że jemu chodzi o straż  miejską. Jakie działania zostały tam 
wykonane i co jest tam robione? 

Pan Komendant zapytał  czy chodzi o jakiś  konkretny okres, czy przypadek, zdarzenie, czy 
całościowo? 

Straż  miejska działa na podstawie ustawy o strażach gminnych i wszystkich innych ustawach, 
które noszą  w sobie znamiona wykroczeń, do których jesteśmy uprawnieni w kwestii ich 
ścigania. Przy tej obsadzie jaka jest wszędzie nie możemy być. Na każde sygnały reagujemy. 
Punkty skupu złomu są  dwa, o które chodzi? Ale jeśli mówimy o to przy Batalionów 
Chłopskich to były tam interwencje kilka razy właśnie ze zgłoszeń  obywateli, ale i naszych, 
gdy zauważyliśmy tam na przykład dym, interweniowaliśmy. Były tam 2 albo 3 pouczenia. 
W jednym przypadku było postępowanie mandatowe. Są  z tego dokumenty. Na każde 
zgłoszenie reagujemy. 
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Radna B. Bujak powiedziała, że sprawa wywożenia śmieci na Bukowcu była poruszana w 
kwietniu lub maju. Tam były cięte krzaki i to zostało zgłoszone do pana Hajdasza. Teraz są  
inne śmieci. 

Radna zapytała też  o lampę  na ulicy Miłej. Ona jest dalej uszkodzona i nie świeci. 

Pan Burmistrz dodał, że śmieci na Bukowcu były sprzątnięte. Tam jest problem „ bo stoi tam 
kontener. W swoim czasie postawimy tam fotopułapkę. 

Było kilka akcji sprzątania Bukowca, mieszkańcy, ja i radna łza też  uczestniczyliśmy w 
sprzątaniu Bukowca. O to miejsce dbamy. 

Pomysł  pani Dziewiatowskiej odnośnie nasadzeń- dzieci rodzi się  około stu rocznie. Nie mamy 
takiego miejsca. W parku jest problem z tym, że każde nasadzenie musi być  uzgodnione z 
konserwatorem zabytków, to nie jest proste. Też  jest ten problem techniczny, że 
dziewięćdziesiąt drzew w jednym roku, nie mamy takiego miejsca. Pomysł  nam się  spodobał  
ale technicznie byłoby ciężko. 

Pani B. Ociepa Wiceburmistrz Miasta uzupełniła odpowiedź  na pytanie pani 
L. Dziewiatowskiej, przejście dla pieszych. My zauważyliśmy, że to przejście jest 
niebezpieczne i jest projekt, który pokazuje, że możemy je przenieść. Jest to po stronie dróg 
wojewódzkich i rozpoczynamy rozmowy żeby to przejście przenieść  i na pewno będziemy 
wtedy prosić, żeby krawężniki były tak zaprojektowane żeby były widoczne dla osób słabo 
widzących. Dlatego, nie przeprowadzamy żadnych prac na tym przejściu. 

Pan Burmistrz dodał, że na Sportowej, Cmentarnej zostały usunięte drzewa. Nie ma kiosku na 
Wojska Polskiego, nie wyraziliśmy zgody na dzierżawę  tego terenu, ze względu na to, że bez 
kiosku jest tam lepsza widoczność. Poprawia to bezpieczeństwo. 

Radna J. Kondracka podziękowała wszystkim, którzy pracują  nad przygotowaniem 
projektów uchwał  dla radnych. 

Pan Burmistrz odpowiedział  na pytanie dotyczące sesji popołudniowych: jestem za, ale jest 
to w gestii pani Przewodniczącej Rady Miasta. Ja bym chciał, żeby chociaż  raz na kwartał  taka 
sesja się  odbywała. Jest to bardzo ciekawe i bardzo dobry pomysł, bo wiem, że wiele osób 
pracuje i nie może uczestniczyć  w sesjach. Kwestia dopracowania tego z Radą, a później z 
pracownikami. To będzie się  wiązało z tym, że część  pracowników będzie musiało tutaj 
popołudniami być. Ostatnio miałem okazję  być  w Stanach Zjednoczonych, urząd miasta nie 
poniósł  z tego tytułu żadnych kosztów, bo całość  mojego wyjazdu była pokrywana przez rząd 
Stanów Zjednoczonych. Brałem tam udział  w sesji rady miasta na Florydzie. Tam sesje były 
organizowane popołudniami i dosyć  fajnie to było zorganizowane. 
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Każdy mieszkaniec miał  karteczkę, zapisywał  czego będzie doczyła jego wypowiedź  i czas 
trwania wypowiedzi. Fajnie to wyglądało. 

Przewodniczący obrad powiedział, że ma informację  od radnej Szafrańskiej, że w 2020 roku 
będzie taka sesja. Jest taki plan. 

Przewodniczący poinformował  też  mieszkańców, że 7 grudnia będzie otwarty urząd miasta 
w godzinach od 10:00 do 1:00. Informacja zawarta jest na stronie. 

Ad. 7 

O godzinie 12:53 Przewodniczący zamknął  Xv sesję  Rady Miasta Świdwin. 

Protokołow ła: 	 Wic zewodniczący Rady: 

M. Tyśzczuk   Krzysztof Olszewski 

Integralną  częścią  protokołu jest nagranie onhine sesji, które znajduje się  na stronie Urzędu 
Miasta Świdwin: https://www.swidwin.p1/asp/p1_start.asp?typ=148menu1438stronaI   
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